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اروپادرنشستورشوشرکتنميکند
روزنامه »وال اس��تريت ژورنال« گزارش داد که اروپايي ها در 
نشست ورشو شرکت نخواهند کرد.به گزارش ايلنا از الميادين، 
روزنامه وال استريت ژورنال به نقل از منابع اروپايي نوشت که 
کشورهاي اروپايي در نشست ضد ايراني که قرار است در ورشو 
برگزار ش��ود، ش��رکت نخواهند کرد.اين منابع اعلام کردند که 
واشنگتن، پايتخت لهستان را به عنوان نشست سران انتخاب 
کرده تا بين کشورهاي اروپايي شکاف ايجاد کند.بر اساس اين 
گزارش، »فدريکا موگريني« مسئول سياست خارجي اتحاديه 

اروپا نيز در اين نشست حاضر نخواهد شد.

مخالفتپکنبااقدامعليهبرجام
س��خنگوي وزارت خارجه چين 
اظهار داش��ت کش��ورش با هر 
اق��دام غيرقانون��ي و تخطي از 
توافقنامه بس��يار مهم هسته اي 
س��ال 2015 ايران موس��وم به 
برجام مخالف اس��ت.'لوکانگ' 
در گف��ت و گ��و ب��ا ايرنا در پکن 

تاکيد کرد: هر اقدامي که تخطي از توافق نامه برجام باش��د و 
بخواهد ايران را تحت فش��ار قرار دهد، از ديدگاه چين مردود 
و غيرقابل قبول اس��ت.او گفت تحرکاتي که ضد برجام باش��د 
اصلا سازنده نيست زير ما معتقديم اقدامات ضد توافق هسته اي 
نمي تواند براي صلح و امنيت منطقه و ثبات آن س��ازنده باش��د.
وي افزود: کش��ورهايي که توافق هس��ته اي را در س��ال 2015 
مي��لادي امض��ا کرده ان��د بايد به اين توافق به طور دقيق پايبند 
باشند و همه تعهداتي را که در آن پذيرفته اند به اجرا دراورند و 
عملي کنند.لوکانگ تصريح کرد موضع اصولي چين اين است 
که کشورهاي امضا کننده اين توافق بايد به تعهداتشان پايبند 
باش��ند و اين موضع هميش��ه صراحتا از س��وي پکن اعلام شده 
است.س��خنگوي وزارت خارجه چين درباره کنفرانس ورش��و 
گفت: چين از اين موضوع اطلاع دارد و متوجه است که ايران 

قويا با چنين کنفرانسي مخالفت کرده است.

همکاريبحرينباآمريکاعليهايران
رئيس گروه اقدام ايران، در اظهاراتي بي اساس با تکرار ادعايي 
مبني بر نقش ايران در برخي اقدامات تروريستي و با تکرار ادامه 
گزافه گويي هايش اهداف ايران از اين اقدامات را بي ثباتي در 
منطقه دانس��ت. به گزارش ايلنا از گلف نيوز، »برايان هوک« 
در ديدار با مقام هاي بحرين ادعا کرد: بحرين ش��ريک اصلي 
در اس��تراتژي مقابله با ايران اس��ت. حمايت ايران از نيروهاي 
نظامي بخشي از تلاش اين کشور براي بي ثبات کردن منطقه 
است.هوک مدعي شد: ما معتقديم که ايران بايد متوقف شود 
آزمايش ها و توليد موشک بايد متوقف شود . ايران بايد به توليد 
موشک هاي هسته اي پايان دهد. همين طور اين کشور بايد از 
حمايت از برخي گروه ها درلبنان و سوريه و عراق دست بکشد.

وي در اظهاراتي بي اساس مدعي شد: ما و بحرين براي ثبات و 
امنيت منطقه تلاش مي کنيم. اين در حالي اس��ت که ايران در 
تلاش است تا اختلافات را در بحرين تشديد کند و هويت ملي 
را تضعيف کند اما رهبران بحرين با تعهد خود براي همزيستي 

صلح آميز تلاش کرده اند.

واکنشبهبازداشتخبرنگارپرستيوي
ستاد حقوق بشر ايران در واکنش 
به بازداشت خودسرانه خبرنگار 
ايراني ش��بکه پرس تي وي در 
آمري��کا بيانيه اي صادر کرد. به 
گزارش ايلنا، در اين آمده است: 
مرضيه هاش��مي خبرنگار  خانم 
سرش��ناس ايراني شبکه خبري 

پرس تي وي توسط اف بي آي در شرايطي دستگير شده که رفتار 
خشونت آميز و تحقير کننده با ايشان مصداق کامل دستگيري 
خودسرانه، شکنجه، نقض آشکار آزادي بيان و عقيده است.البته 
از دولت آمريکا که در کارنامه خود سبقه طولاني جنايات عظيم 
عليه بش��ريت را دارد و دس��تش به خون هزاران انس��ان بيگناه ، 
خصوصا کودکان آلوده است نقض استانداردهاي حقوق بشري 
و بين المللي انس��اني به هيچ وجه بعيد نيس��ت.ما از کشورهاي 
اروپايي که مدعي حقوق بشر هستند به خصوص سازمان ملل 
و ش��وراي حقوق بش��ر و ش��خص کميسر عالي انتظار داريم که 
اين اقدام غير انساني را سريعا و صريحا محکوم نموده و براي 

آزادي خانم مرضيه هاشمي تلاش جدي بنمايند.

مرتضويدرنجفنيست
وکي��ل مرتض��وي با تکذيب اخب��ار مربوط به خروج موکلش از 
کش��ور گفت: آقاي مرتضوي در حال حاضر در زندان در حال 
تحمل کيفر است و اين شايعه تکذيب مي شود.سعيد ايوبي در 
گفت وگ��و ب��ا ايلنا، با تکذيب اخبار مربوط به خروج مرتضوي از 
کش��ور گفت: در اين باره کس��ي با من مصاحبه نکرده اس��ت و 
اين موضوع را تکذيب مي کنم.وي افزود: بحث حضور موکلم 
در نجف اش��رف اساس��ا دروغ اس��ت. آقاي مرتضوي در حال 
حاضر در زندان در حال تحمل کيفر است و اين شايعه تکذيب 

مي شود.

بررسيسازوکاراستانىشدنانتخابات
س��خنگوي وزارت کش��ور نوشت: در جلسه کميسيون شوراها و 
امور داخلي مجلس سازوکار استانى شدن انتخابات مجلس مورد 
بحث و بررسى قرار گرفت.به گزارش ايلنا، سيد سلمان ساماني 
در حس��اب ايس��تاگرام خود نوشت: نشست کميسيون شوراها و 
امور داخلي کشور مجلس شوراي اسلامي با حضور اعضاي اين 
کميسيون برگزار شد.وي ادامه داد: در اين جلسه سازوکار استانى 

شدن انتخابات مجلس مورد بحث و بررسى قرار گرفت.

درخواستتسريعرسيدگيبهپالرمو
معاون حقوقي رئيس جمهوري با اعلام اينکه لايحه پيوستن 
اي��ران به کنوانس��يون مب��ارزه با جرايم س��ازمان يافته فراملي 
)پالرمو( اکنون روي ميز مجمع تشخيص مصلحت نظام است، 
گفت: از رئيس مجمع درخواست کرده ايم که رسيدگي به اين 
لايحه تسريع يابد. »لعيا جنيدي« در گفت و گو با ايرنا، افزود: 
بعد از لايحه مربوط به مقابله با پولشويي که به تصويب مجمع 
تش��خيص مصلحت نظام رس��يد؛ بايد هر چه س��ريعتر تکليف 
پيوس��تن ايران به کنوانس��يون مبارزه با جرايم س��ازمان يافته 
فراملي )پالرمو( و کنوانس��يون مقابله با تامين مالي تروريس��م 
)CFT( نيز مشخص شود. وي ادامه داد: اکنون کارگروهي براي 
بررس��ي لايحه پيوس��تن ايران به پالرمو تشکيل شده و منتظر 

هستيم که هر چه زودتر اين لايحه به صحن مجمع بيايد.
معاون حقوقي رئيس جمهوري اضافه کرد: علاوه بر اين، لايحه 
 )CFT( پيوس��تن به کنوانس��يون مقابله با تامين مالي تروريسم
نيز که نظر ش��وراي نگهبان در مورد آن تامين نش��ده اس��ت نيز 
در کمترين زمان بايد اصلاح و تصويب شود. جنيدي در مورد 
نقش تصويب اين لوايح گفت: به طور مسلم تصويب اين لوايح، 
مسير را براي پيوستن به گروه ويژه اقدام مالي )FATF( هموار 

و اجرايي شدن سازوکار مالي اروپا را تسهيل مي کند.

خبر کوتاه

سياسي

گ�روه سياس�ی: مع�اون اول رئيس جمه�ور با بيان اينکه به هيچ وجه از 
اقدام�ات عمل�ي اروپايي ه�ا در قب�ال برج�ام راضي نيس�تيم، زيرا آنها 
مي توانس�تند قوي تر عمل کنند، گفت: در عين حال حرکت اروپايي ها 
از نظر موضع گيري سياس�ي در قبال حمايت از برجام و خروج آمريکا 
از آن رضاي�ت بخ�ش اس�ت. ب�ه گزارش ايلنا، اس�حاق جهانگيري در 
پاسخ به اين که در قبال تعامل غيرسازنده اروپايي ها آيا ايران موضع 
قاطع تري اتخاذ خواهد کرد گفت: رئيس جمهور و شوراي امنيت ملي 
اخي�را تصميم�ات خوب�ي در اين زمينه اتخاذ کرده اند، همچنين وزارت 
خارجه و مس�ئولان مذاکره کننده نيز کار را دنبال مي کنند و هر بخش 
از اين تصميمات که نياز به اطلاع رساني داشته باشد از سوي رسانه ها 

اطلاع رساني خواهد شد.
جهانگي��ري ب��ا بيان اينکه فرجه زماني معيني هن��وز براي اروپايي ها 
مش��خص نش��ده اس��ت گفت: در اين زمينه حتماً برپايه عقل، منطق، 

مصلحت و منافع به موقع خود تصميم گيري خواهد شد.
وي ابراز اميدواري کرد: بايد هر چه زودتر با اروپايي ها به نقطه مشترک 
خوبي براي بهره مندي از مواهب برجام برس��يم و به هيچ وجه نبايد 
در مس��ائل منطقي خود که به سرنوش��ت کش��ور و ملت بس��تگي دارد 
تصميم گيري احساسي داشته باشيم. معاون اول رئيس جمهور افزود: 
اروپايي ها به هيچ وجه تصور نمي کردند که استقلال آنها در زمينه بانکي 
و اقتصادي در برابر آمريکا مخدوش شده باشد که برخي از شرکتهاي آنها 
بجاي پيروي از تصميم گيري هاي اروپا از سياستهاي امريکا تبعيت کنند. 
وي گفت: موضع جمهوري اسلامي ايران از ابتداي خروج آمريکا از برجام 
براين پايه بوده که برجام سندي بين المللي است که در شوراي امنيت 
سازمان ملل به تصويب رسيد و شش کشور هم آن را امضاء کردند و همه 

بايد با پايبندي به ان از مواهب اين توافقنامه بهره مند شوند.
جهانگيري افزود: جمهوري اسلامي ايران تاکنون به تعهدات خود عمل 
کرده اس��ت اما ديگر طرف هاي اين قرارداد ش��امل سه کشور اروپايي، 
روسيه و چين عملکرد متفاوتي داشته اند. روسيه و چين شرکاي خوب 
ايران هستند و همکاري اين دو کشور خوب بود اما مي تواند بهتر باشد و 
تلاش ها براي بهبود روابط ادامه دارد. معاون اول رئيس جمهور به تشريح 
موضوعات مطرح شده در جلسه هيأت دولت با استانداران سراسر کشور 
پرداخت. جهانگيري با اشاره به اينکه استانداران نمايندگان عالي دولت 
در استان ها و مسئول حکومتي و دولتي در استان به شمار مي روند گفت: 
استانداران هم مسئول توسعه استان در بخش هاي اجتماعي و اقتصادي 

و هم مس��ئول امنيت اس��تان با دستگاه هاي قوه مجريه، دادگستري و 
نيروهاي مسلح هستند و در واقع مسئول تأمين استان به شمار مي روند. 
وي گفت: دولت براي اينکه سياست هاي خود را با استانداران هماهنگ 
کند هر چند وقت يک بار جلسات مشترکي برگزار مي شود و هر دو سه 
ماه يکبار جلسه استانداران نيز در وزارت کشور تشکيل مي شود و در آن 
سياست هاي دولت مطرح و تصميم گيري مي گردد. وي افزود: مدتي 

بود که جلسات با استانداران به تعويق افتاده بود.
او گفت: تغييرات جديدي در اس��تانداران اتفاق افتاد و آن اينکه پس از 
قانون منع به کارگيري بازنشستگان 1۶ استاندار مشمول اين قانون شدند 
و از مسئوليت کنار رفتند و جا دارد از اين افراد که انسان هاي شايسته اي 
بودند تقدير کنم. معاون رئيس جمهور با اشاره به اينکه 1۶ استاندار جديد 
و تا حدي جوان به جمع استانداران کشور اضافه شدند گفت: شأن نزول 
اين جلس��ه چهلمين س��ال پيروزي انقلاب اسلامي است که از جهات 
مختلف اهميت ويژه اي پيدا کرده است. وي افزود: ممکن است روند 
توسعه کشور در برخي از بخشها مقداري کند شده باشد ولي شرايط آينده 

کشور آينده خوبي را براي ما ترسيم مي کند. معاون اول رئيس جمهور 
ادامه داد: مردم حتماً در چهلمين سال پيروزي انقلاب اسلامي علاوه بر 
اينکه از عملکرد گذشته مي خواهند بشنوند و اينکه چه اتفاقاتي در کشور 
افتاده همچنين مي خواهند افق آينده را مسئولان دولت ترسيم کنند. 
جهانگيري افزود: اين جلسات بيشتر براي هماهنگي کارهايي که در 
استانها در دست اجراست انجام مي گيرد و همچنين ايجاد افق روشني 
بين استانداران و وزرا که به مردم اطلاع رساني دقيق صورت گيرد. معاون 
اول رئيس جمهور ادامه داد: در اين جلسه استانداران مشکلات خود را 
مطرح کردند و درخواست اختيارات بيشتري را داشتند که البته ما به جهت 
قانون اساسي مشکلي در اين زمينه داريم چرا که وزرا در مقابل مجلس 
پاسخگو هستند و اختيارات استاني و منطقه اي در قانون اساسي تعريف 
نشده است. جهانگيري گفت: تدبيري انجام گرفته بود وزرا اختيارات 

خود را به دستگاه هاي خودشان در استانها تفويض کنند.
وي افزود: در اين جلسه درباره واگذاري اختيار و مسائل اداري، معيشت 
مردم، مش��کلاتي که مردم در زمينه بازار و قيمت ها دارند، اش��تغال، 

طرح هاي اشتغالي که در دست اجراست و مسئوليت اصلي آنها بر عهده 
استانداران است، موانع و مشکلات مربوط به اين امور در زمينه واحدهاي 
توليدي و اينکه ممکن است در مواد اوليه کمي با محدوديت مواجه شود 
و با توجه به تغييرات نرخ ارز، نيازي که واحدهاي توليد سرمايه در کشور 
پيدا کرده اند و بايد س��رمايه در گردش بيش��تري به واحدهاي توليدي 

تخصيص يابد، بحث و تبادل نظر صورت گرفت.
وي با اشاره به اينکه تمرکز امريکايي ها اين بوده که درآمدها کاهش يابد 
و فروش نفت را با مشکل مواجه کنند گفت: استان هاي مرزي کشور در 
زمينه صادرات غيرنفتي به عنوان اولويت اصلي مسئوليت قبول کردند 
و قرار ش��ده اس��ت وزارت اقتصاد مس��ائل گمرکي را حل و وزارت راه و 
شهرسازي محدوديت هاي زيربنايي را که در مناطق مرزي وجود دارد 
سريع برطرف نمايد تا با کشورهاي همسايه مبادلات مرزي را افزايش 
دهيم و صادرات غيرنفتي را بالا ببريم و وارداتي که نيازمنديم از طريق 
اين مناطق صورت گيرد. جهانگيري گفت: استان هاي مرزي ظرفيت 

خوبي در کشور براي تأمين واردات و صادرات غيرنفتي دارند.
معاون اول رئيس جمهور با اش��اره به اينکه در جلس��ه مش��ترک هيات 
دولت با اس��تانداران همچنين درخصوص بخش حمل و نقل دريايي 
صحبت شد، افزود: در اين زمينه توضيح داده شد که در ماه هاي گذشته 
باوجود ش��يطنت هاي امريکا در فضاي بين المللي که س��عي بر اعمال 
محدوديت هايي بر ايران داشت موفق شديم 10 فروند کشتي نو کانتينربر 
و فل��ه ب��ر خري��داري کنيم و حتي آنها را وارد ناوگان دريايي خود نماييم 
و ظرفيت خوبي در اين زمينه ايجاد شد. وي با اشاره به اينکه در زمينه 
موضوعات امنيتي نيز بحث هاي خوبي در اين جلسه صورت گرفت، 
افزود: فکر مي کنم نشاطي که امروز در استانها و شهرستانها مخصوصا 
در سفرهايي که مسئولين مراکز با مردم ديدار مي کنند خيلي تعيين کننده 
است. او گفت: در اين جلسه بر ارتباط مستقيم و بيشتر وزرا و استانداران 
با مردم تاکيد شد. معاون اول رئيس جمهور افزود: مردم صاحبان اصلي 
انقلاب هس��تند و آنان ولي نعمت ما هس��تند و ما هرچه داريم از مردم 
داريم و بايد شفاف مسايل خود را با مردم در ميان بگذاريم و صادقانه با 
آنها مطرح کنيم. جهانگيري تاکيد کرد: ارتباط مستقيم با مردم باعث 
مي شود که آنان مشکلات خود را مطرح کنند و اگر ما صادقانه تنگناها و 
گرفتاري ها را در بخش هاي مختلف با آنها مطرح کنيم حتما مردم کمک 
مي کنند. وي گفت: اطمينان دارم با کمک نخبگان، دانشگاهيان و مردم 

مي توان اين دوران تحريم را به خوبي پشت سر گذاشت.

اقرار معاون اول به بدقولی  های قاره سبز؛

اروپا فقط حرف می زند!

اتحاد ارتش و سپاه تا سرکوب توطئه هاي آمريکااتحاد اشرار و ضدانقلاب براي اقدامات ضد امنيتيدر مجلس غيرپاسخگو هر اتفاقي محتمل است
دبي��رکل جمعيت آبادگران جوان اظهار 
ک��رد: معضلاتي که وج��ود دارد نتيجه 
اين اس��ت که مردم هيچ کاره هس��تند و 
فقط به درد زمان انتخابات ويا مرگ بر 
فلان��ي و ي��ا درود بر فلاني مي خوردند.

حسن بيادي در گفت وگو با ايلنا، دربيان ارزيابي خود از عملکرد 
مجلس دهم، گفت: نکته مهم اين است که اصلا ما مجلس داريم 
يا نداريم؟ اين مجلس آيا مورد قبول جامعه ما هست يا نيست؟ 
هماهنگ با ساختارهاي نظام هست يا نيست؟ اين ارزشيابي ها 
را اگر انجام دهيم به بس��ياري از س��والات پاس��خ داده مي شود. 
همين سوالات براي قوه مجريه و قوه قضائيه نيز صدق مي کند 
در واقع معضلات موجود که تبديل به فساد خانمان برانداز اداري 

شده در اکثر زير مجموعه هاي قواي سه گانه است.

وزير اطلاعات گفت: همه اشرار و ضد 
انق��لاب، تمام توان خود را براي انجام 
اقدامات ضد امنيتي در کش��ور بس��يج 
کرده اند ولي اکثر اقدامات آنان، خنثي 
ش��ده اس��ت. به گزارش ايسنا، حجت 

الاس��لام س��يدمحمود علوي افزود: همدلي و همگرايي بين 
دستگاه هاي امنيتي با وجود توطئه هاي کم نظير دشمنان براي 
آسيب رساندن به کشور، موجب نقش بر آب شدن همه توطئه ها 
شده است.وي با اشاره به حمايت مالي، آموزش هاي اطلاعاتي 
و نظامي ضد انقلاب توسط استکبار جهاني و آمريکا بيان کرد: 
با وجود توان کم نظير تسليحاتي آنان، امنيت قابل توجهي در 
کش��ور حاکم اس��ت.وي تاکيد کرد: با ارتقاي وحدت و همدلي، 

مي توانيم دشمن را در تحريم ها ناکام بگذاريم.

فرمانده کل ارتش با تاکيد بر اينکه تا 
اضمحلال رژيم صهيونيستي ارتش و 
سپاه دست از دست يکديگر بر نخواهند 
داش��ت گفت: در فضاي مجازي هم، 
دش��منان انقلاب اسلامي بايد قدرت 

مدافع��ان انق��لاب و اس��لام را ببينند و دچار رعب و وحش��ت 
شوند.به گزارش ايلنا، امير سرلشکر سيد عبدالرحيم موسوي، 
افزود: دش��منان ما با تمام قوا مي خواهند بين نيروهاي مس��لح 
و ارتش و س��پاه تفرقه بياندازند و با مطرح کرد تفاوت بودجه 
ارتش و س��پاه و ديگر مس��ائل، در صددند تا وحدت نيروهاي 
مسلح را خدشه دار کنند اما آن ها به ياري خداوند کور خواهند 
شد که ارتش و سپاه دست از دست همديگر بردارند تا زماني 

که توطئه هاي آمريکا را سرکوب کنند.

امام جمعه موقت تهران با بيان اينکه جان مردم با اين گراني ها 
دارد به لبشان مي آيد، ابراز داشت: نه هر روز بلکه هر ساعت 
اين گراني ها را مي بينند. مسئولان در شوراي عالي هماهنگي 
اقتصادي بايد نظارت بر گمرکات، نظارت بر روند ترخيص ها و 

مبارزه با قاچاق را در دستورکار خود داشته باشند.
به گزارش ايلنا، حجت  الاسلام محمدعلي موحدي کرماني در 
خطبه  نماز جمعه تهران افزود: مسئولان در شوراي هماهنگي 
سه  قوه بايد به اين موارد توجه کنند. اول، استفاده از راه حل هاي 
اقتصاددانان، تقويت ارزش پول ملي و کاهش فشار به اقشار 
ضعيف؛ دوم، حمايت از بخش توليد در صنعت، کش��اورزي، 
تقويت اقتصاد دانش بنيان، برطرف س��اختن موانع کس��ب و 
کار، تهيه مواد اوليه و الزام ش��بکه  هاي بانکي براي اعطاي 
تسهيلات بانکي به توليدکنندگان و امر ازدواج جوانان و سوم، 
برخورد جدي با اخلال  گران و مفس��دان اقتصادي و پايش 
مستمر بر نحوه قيمت  گذاري. رئيس جامعه روحانيت مبارز 
با بيان اينکه اخيرا دو موسسه معتبر امريکايي ايران را پس از 
امريکا، چين، روسيه، آلمان، ژاپن و هند هفتمين قدرت دنيا در 
رتبه   بندي خود قرار داده اند، گفت: اين سخني است که دشمن 
مي گويد ولي ما در کشور نابساماني هايي داريم که مهم ترين 
آن مشکلات معيشتي مردم است که بخشي از آن ناشي از 
تحريم ها است.  موحدي کرماني با بيان اينکه هر کجا تکيه 

مس��ئولان به ظرفيت   هاي داخلي کش��ور و اعتماد به مردم و 
قشر جوان بود شاهد پيروزي بوده ايم، تصريح کرد: هر کجا 
با تکيه به بيرون عمل کرديم، فرصت ها را از دست داديم و 

چيزي جز خسران نصيبمان نشد.
اي��ن عض��و مجلس خبرگان رهبري ب��ا بيان اينکه مبارزه با 
پولشويي دروغ است، گفت: مرکز پولشويي، امريکا و اروپا و 
مرکز تروريسم، امريکا و اسرائيل هستند. خانم کلينتون گفته 
که با هدف تقسيم خاورميانه داعش را ايجاد کرديم و مي  گويد 
ما با 110 کشور جهان به توافق رسيديم که داعش را پس از 
ايجاد به رسميت بشناسند. همين خانم کلينتون اعتراف مي کند 
که طالبان توسط امريکا ساخته شد. اينها بزرگترين حاميان 

تروريسم هستند و امکانات آنها را فراهم کردند. 

گرانی مردم را جان به لب کرده است
وزي��ر ام��ور خارج��ه وي در خصوص دخالت مايک پمپئو در 
روابط ايران و عراق گفت: ايشان هيچ حقي براي دخالت در 
اين مسائل ندارد. ايران و عراق قبل از اينکه دولت آمريکا ايجاد 

شود، با هم رابطه داشتند.
به گزارش ايلنا، محمد جواد ظريف در جمع بندي سفر به عراق 
گفت: سفر به عراق که طولاني ترين سفر من به اين کشور 
بود، س��فر بس��يار خوب و با جلسات خوب بود. جلسات بسيار 
خوبي با مسئولان عراقي داشتم و در همه جلسات طرح هاي 
خوبي مطرح ش��د و با مس��ئولان محلي و نمايندگان بخش 
خصوصي و فعالان جامعه مدني و روساي قبايل ديدارهاي 

بسيار خوبي انجام شد.
وزير امور خارجه ادامه داد: در همه اين ديدارها بر رابطه بسيار 
نزدي��ک بي��ن مردم اي��ران و عراق و دولت هاي ايران و عراق 
که ارتباطي تاريخي است، تاکيد و گفته شد که اين رابطه با 
خون شهداي مبارزه با داعش آبياري شده و اين خودش را در 
علاقه مردم عراق و مردم ايران به يکديگر نشان داده است. 
اميدوار هستم اين سفر زمينه همکاري بيشتر را براي بخش 
خصوصي ايراني و بخش خصوصي عراق، فراهم کند، جلسه 
امروز با اتاق نجف جلسه بسيار خوبي بود و هم اکنون هم دو 

بخش خصوصي با يکديگر جلسه دارند.
وي در خصوص سفر مخفيانه رييس جمهور آمريکا به عراق 

گفت: رابطه ما با عراق يک رابطه تصنعي نيست و نياز نداريم 
که پنهاني به عراق بياييم. مي توانيم بين مردم عراق حضور 
داش��ته باش��يم و به اماکن مقدس برويم و اين لطفي است از 
جان��ب خداون��د متع��ال که اين ارتباط قوي بين مردم ايران و 

عراق وجود دارد.
وزير خارجه کش��ورمان افزود: س��فرها در همه شهرها بسيار 
سفرهاي خوبي بود و من فکر مي کنم آينده روابط ايران عراق 
از منظر سياسي و اقتصادي بسيار درخشان است و ان شاء الله 

هر روز بهتر از روز قبل خواهد بود.
ظريف گفت: در آينده نزديک رييس جمهور سفري را به عراق 
خواهند داشت و اميدوارم با مقدماتي که ما فراهم م  کنيم يک 

سفر بسيار خوبي داشته باشند. 

آمريکا حق دخالت در روابط ايران و عراق ندارد

سيدحسن خميني شکست پيمان ورشو درگذشته را يادآور شد؛

شکست قطعي ورشوي جديد عليه ايران 
نوه  بنيانگذار انقلاب اس��لامي با اش��اره به اهداف امام 
خمين��ي)ره( از ارس��ال نامه ب��ه گورباچف گفت: امام 
مي خواست راه را از بيراهه نشان دهد و امپراطوري و 
جبهه شرق را به راه بياورد. در آن زمان مي گفتند پيمان 
ورشو شکست خورد. ورشوي جديد نيز که عليه مردم 

ايران است، قطعا به شکست خواهد انجاميد.
به گزارش ايسنا، حجت الاسلام سيدحسن خميني در 
نکوداشت سي امين سالگرد ارسال نامه  امام خميني)ره( 
به گورباچف اظهار کرد: شوروي براي نسل امروز ما يک 
صرفا نام تاريخي است. واقعيت اين است که شوروي 
در دوران خودش ابرقدرتي بود که رگه هاي قدرتش در 
همه ي نقاط جهان ديده مي شد. حسن خميني ضمن 
تشريح تاريخ شکل گيري شوروي گفت: در سال 1۹۸5 
در ش��وروي ي��ک جوانگرايي اتف��اق افتاد که طي آن 
گورباچف 5۷ ساله به رهبري رسيد. گورباچف دو کار 
بسيار بزرگ، يکي در زمينه  سياسي و ديگري اقتصادي 

انجام داد. اقدام سياسي او مربوط به موضوع آزادي و 
اق��دام اقتص��ادي او مربوط به اهميت دادن به مالکيت 
خصوص��ي ب��ود. وي ادامه داد: هر چند که در آن زمان 
همه جهان فهميده بود که نفي مالکيت و آزادي انسان 
به سرانجام نمي رسد اما امام به آن ها مي گويد »مشکل 
شما مالکيت يا آزادي نيست، مشکل شما عدم اعتقاد 
به خداست.« متولي حرم بنيانگذار انقلاب پيش بيني، 
خيرخواهي و گفت وگو را از اهداف امام خميني از ارسال 
نامه به گورباچف دانست و در تشريح هدف پيش بيني 
امام گفت: پيش بيني امام از سنخ ساير پيش بيني هاي 
انديش��مندان در آن زمان نبود. تاکيد امام اين بود که 
حتي اگر مشکل آزادي و عدالت را هم برطرف کنيد، 

دينداري شما آمريکايي است.
وي در تشريح هدف خيرخواهانه ي امام از ارسال نامه 
گف��ت: امام با گورباچف به طور خيرخواهانه صحبت 
مي کند. به عبارتي مي گويد اگر مي خواهي بماني فلان 

کار را بکن درواقع امام راه را به او نشان مي دهد.
سيدحسن خميني سومين هدف امام را گفت وگو ناميد 
و تصريح کرد: راهي که امام به گورباچف نش��ان داد، 
گفت وگ��و ب��ود. همان چيزي که بدرد جامعه ي امروز 
ما مي خورد. امام به گورباچف گفت انديش��مندانت را 

بفرست تا با علماي اسلامي ما گفت وگو کنند.
وي در پايان نامه  امام را »هش��داري به همه تاريخ« 
خواند و گفت: امام مي خواس��ت راه را از بيراهه نش��ان 

دهد و امپراطوري و جبهه شرق را به راه بياورد. در آن 
زمان مي گفتند پيمان ورشو شکست خورد. ورشوي 
جديد نيز که عليه مردم ايران است، قطعا به شکست 
خواه��د انجامي��د. اگر راهي غي��ر از راه خدا برويد، فرو 
مي پاشيد. دوري از خداست که باعث مي شود عدالت 
بر آزادي يا آزادي بر عدالت ترجيح داده شود. پيام امام، 
پيام به فطرت ها و دلهاست. محمد مهدي مظاهري، 
رئيس مؤسسه فرهنگي اکو، نيز در اين همايش پيش 
از سخنان حجت الاسلام و المسلمين حسن خميني، 
نام��ه ام��ام به گورباچف را يک��ي از مهمترين مظاهر 
ديپلماس��ي عمومي در جهت اعمال ديپلماس��ي نرم 
دانست و گفت: اين نامه به صراحت از در هم شکستن 

اساس مارکسيسم سخن به ميان مي آورد. وي افزود: 
پيام امام دعوت به معنويت و روي آوردن به حقيقت 
اس��ت. با آن که مباني سياس��ت خارجي از طرف امام 
مطرح نيست ولي مواضع ايشان در صحنه هاي حساس 
سياست خارجي در يک سير مشخص قراردارد. اصول 
اين س��ير عبارتند از: محوريت اس��لام، وحدت باوري، 
دعوت به رس��تگاري، احترام متقابل و رعايت شرايط 

زمان و مکان.
مظاهري هدف برگزاري اين نشست و بازخواني نامه ي 
امام را به وجود آمدن فرصتي دوباره جهت گسترش 
ديپلماسي عمومي در روابط بين الملل و تأکيد دوستي 
و برادري ميان کشورهاي منطقه و کشورهاي عضو 
اکو - کش��ورهايي که بعد از فروپاش��ي شوروي سابق 
به استقلال رسيدند - دانست و اظهار کرد: بازخواني 
مفاد اين نامه و تحليل متن آن مي تواند براي امروز و 

فرداي ما عبرت انگيز باشد.

رييس مجلس خبرگان از وضع معيشت جامعه ابراز نگراني کرد؛ 

مردم نا اميد به صحنه نمي آيند
ريي��س مجل��س خبرگان با اب��راز نگراني از وضعيت 
معيش��تي مردم، تاکيد کرد: وضعيت معيش��تي برخي 
از مردم در حالت خوبي نيس��ت و همگي بايد تلاش 
کنيم اين موضوع را بهبود ببخش��يم. دولت نيز بايد با 
ح��ذف هزينه هاي زائد و ف��روش اموالي که در اختيار 
دارد، به وضعيت اقتصادي مردم سامان ببخشد. شرايط 
اقتصادي کنوني نبايد در جامعه ما ايجاد نا اميدي کند. 
اگ��ر مردم نا اميد ش��وند، ديگ��ر در صحنه حضور پيدا 

نمي کنند.
به گزارش ايسنا، آيت الله احمد جنتي در جلسه مشترک 
هيئت رئيس��ه و کميس��يون هاي مجلس خبرگان در 
»دوره پنجم« با اش��اره به تهديدات دش��من در شرايط 
کنوني تاکيد کرد: امروز نيروهاي انقلابي بايد در کنار 
هم ايستادگي و توطئه هاي دشمن را رصد و خنثي کنند. 
امروز وحدت کلمه امري لازم است و ملت، دولت و حتي 

مسئولان بايد در کنار يکديگر قرار داشته باشند.
رئيس مجلس خبرگان با بيان اين که »امروز دش��من 
براي حکومت اسلامي نقشه کشيده است و به همين 
دلي��ل باي��د در کنار هم ايس��تادگي کنيم و توطئه ها را 

خنث��ي نمايي��م«، اظه��ار کرد: چهل س��ال از انقلاب 
اس��لامي مي گذرد و در اين چهار دهه ما دستاوردهاي 
بسياري داشته ايم، پس قطعاً امروز يکي از وظايف ما 
اين است که توفيقات انقلاب اسلامي را به رخ بکشيم. 
وي ادامه داد: در ش��رايطي انقلاب اس��لامي پا به چهل 
سالگي مي گذارد که بسياري از دوستان و دشمنان ما 
ب��اور نمي کردند حکومت اس��لامي ما چهار دهه دوام 
بياورد؛ بنابراين قطعاً اين اتفاق توفيقي الهي اس��ت و 
بايد تمام توطئه ها را در اين راس��تا خنثي کرد. رييس 
مجلس خبرگان با ارزيابي توطئه هاي دشمن تصريح 
کرد: امروز ديگر دشمن به دنبال جنگ نظامي نيست 
بلکه از طريق جنگ رواني و با سلاح رسانه، فتنه مي کند. 
هر ميزان که از دستاوردهاي انقلاب اسلامي بگوييم 
کم اس��ت. براي مثال يکي از بزرگترين دستاوردهاي 
اين انقلاب شهدا بودند، که همگي بايد به اين مسئله 

تاکيد کنيم و اگر پيامبر اسلام در دوران جاهليت مردم 
را هداي��ت ک��رد، امام راحل نيز با همان هدف انقلاب 
اسلامي را به پيش برد. وي با تاکيد بر اين که »انقلاب 
اسلامي آمد که مردم  معني هيهات من الذله را بفهمند 
و ديگ��ر زي��ر بار ظلم نروند«، اظهار کرد: قطعاً انقلاب 
اسلامي دستاوردهاي مادي فراواني نيز داشته است اما 
اين توفيقات به اندازه دستاوردهاي معنوي نيست. براي 
مثال همين مدافعان حرم که امروز همانند زمان دفاع 
مقدس در ميدان حاضر هستند، از دستاوردهاي معنوي 
اين انقلاب هستند. در اين شرايط تريبون هاي رسمي و 
ديني لازم است عملکرد چهل ساله انقلاب اسلامي را 
به مردم يادآوري کنند. جنتي با بيان اين که »عده اي 
به دس��ت آمريکا نگاه مي کنند«، تصريح کرد: بنا به 
گفته رهبر انقلاب اسلامي آمريکا در حال افول است، 
ولي همچنان عده اي در داخل چش��م به آمريکايي ها 

دوخته اند. امروز آمريکا پس از شکست هاي متعدد در 
منطقه به جايي رسيده که با هواپيماي چراغ خاموش و 
بدون استقبال رسمي وارد عراق مي شود. اين اتفاق در 
حالي رخ مي دهد که مسئولان جمهوري اسلامي ايران 
به راحتي در راهپيمايي اربعين حسيني شرکت مي کنند 

و مورد استقبال مردم عراق نيز قرار مي گيرند.
وي تصريح کرد: بدون ش��ک اروپا نيز از اگر از آمريکا 
بدتر نباشد، بهتر نيست؛ زيرا آن ها نيز در قضيه برجام 
تنها اتلاف وقت مي کنند حتي برخي همان کشورها 
از گروه��ک منافقي��ن هم حمايت به عمل مي آورند و 
دل بستن به اروپا نيز عين سفاهت است. متاسفانه در 
قضيه برجام مسئولان کشور ما به توصيه هاي رهبر 

انقلاب توجه نکردند و امروز نيز نتيجه اي نگرفته اند.
جنتي با اشاره به سخنان رهبري درباره مقابله با اقدام 
آمريکايي ها در صورت پاره کردن برجام، تصريح کرد: 

بايد از مسئولان گله کنيم که چرا اين کار)آتش زدن 
برجام( را نکردند؛ در نهايت هم بايد همين کار را بکنند. 
وي با حمايت از ورود نيروهاي انقلابي به عرصه فضاي 
مج��ازي، گفت: فضاي مجازي مي تواند يک فرصت 
براي نيروهاي انقلابي باش��د. قطعاً از اين کارکرد هم 
مي توان براي مجد و عظمت اسلام و انقلاب استفاده 
کرد. رييس مجلس خبرگان گفت: فضاي مجازي شبيه 
يک تيغ دولبه اس��ت که بايد از آن با احتياط اس��تفاده 
کنيم. اوايل انقلاب نيز عده اي با شيوع راديو و تلويزيون 
مخالفت مي کردند اما از همين رسانه ها نيز توانستيم 

بهره درست بگيريم.


